

# 2023中亚区域经济合作国际创新大会

2023年11月22日9:30-12:00

杭州钱塘区国际创博中心二楼会议厅

## 会议议程

主持人：熊来飞先生，亚洲开发银行驻中华人民共和国代表团区域合作协调员

09:30-09:35 主持人介绍

09:35-09:50 领导致辞

金志强 先生，杭州钱塘区政协主席

冯仁强 先生，杭州市政协副主席

陈超 先生，商务部国际司副司长

特蕾莎·孔 女士，亚洲开发银行（ADB）东亚局局长（视频）

09:50-10:00 主旨演讲（1）

主题：创新创业生态系统发展——培育数字经济的增长

演讲者：阿恩特·胡萨尔 先生，ADB气候变化与可持续发展数字技术发展部门，高级公共管理专家（数字化转型）

10:00-10:10 主旨演讲（2）

主题：跨境电商高质量发展杭州实践与中亚合作新方面

演讲者：武长虹 女士，杭州市商务局党组成员、总经济师

10:10-10:20 主旨演讲（3）

主题：协调创业生态系统促进CAREC地区跨境电子商务发展

演讲者：艾莎·胡梅拉·莫里亚尼 女士，巴基斯坦信息技术和电信部副秘书长（副部级）

10:20-10:35 签约及发布

杭州市商务局与巴基斯坦开伯尔-普赫图赫瓦投资与贸易委员会签订合作备忘；

杭州市商务局与Ozone签订战略合作；

发起成立“全球电商教育发展联盟”；

“中亚创新合作中心”战略共建。

# 2023中亚区域经济合作国际创新大会

2023年11月22日9:30-12:00

杭州钱塘区国际创博中心二楼会议厅

## 会议议程

10:35-10:50 茶歇

10:50-11:00 主旨演讲 (4)

主题：从矿业到智能：蒙古构建包容性数字经济及区域合作机遇的战略

演讲者：德穆伦·巴亚拉 女士，蒙古数字发展与通信部部长顾问（副部级）

11:00-11:10 主旨演讲 (5)

主题：“一带一路”国家中小微企业电商数字化转型

演讲者：卢小立 先生，阿里巴巴国际站全球供应商发展部资深大区域国家经理

11:10-11:20 主旨演讲 (6)

主题：数字经济国家政策及成功案例——塔吉克斯坦案例

演讲者：法鲁赫·索利耶夫 先生，塔吉克斯坦经济发展与贸易部数字经济发展司司长

11:20-12:00 圆桌讨论：全球电子商务市场的机遇与挑战

主持人：乔治娜·内波穆西诺 女士，ADB区域合作与一体化顾问

讨论嘉宾

- 李俊 女士，杭州钱塘新区管委会副主任、区政府党组成员
- 伊卡·库布西则 女士，格鲁吉亚经济与可持续发展部电信、信息和现代技术司司长
- 坎尼别克·胡达伊别尔杰耶夫 先生，吉尔吉斯共和国经济与商务部国企“单一窗口中心”副总经理
- 赵冉 先生，谦寻控股总裁
- 赵通 先生，Pioneer Fountain Group合伙人



# 2023 Central Asia Regional Economic Cooperation International Innovation Conference

9:30 – 12:00, 22 November 2023

2nd Floor Conference Hall, Hangzhou Qiantang District International Innovation Center

## Agenda

Moderator: Mr. Laifei Xiong, Regional Cooperation Coordinator, ADB PRC Resident Mission.

09:30-09:35 Host Introduction

09:35-09:50 Opening Remarks.

Mr. Jin Zhiqiang, Chairman of the Chinese People's Political Consultative Conference of Qiantang District, Hangzhou

Mr. Feng Renqiang, Vice Chairman of Hangzhou Municipal Political Consultative Committee.

Mr. Chen Chao, Deputy Director of Department of International Trade and Economic Affairs, Ministry of Commerce.

Ms. M. Teresa Kho, Director General, East Asia Department, Asian Development Bank (ADB) (Pre-recorded).

09:50-10:00 Presentation (1)

**Topic: Startup Ecosystem Development – Fostering the Growth of the Digital Economy**

Speaker: Mr. Arndt Husar, Senior Public Management Specialist (Digital Transformation), Digital Technology for Development Division, Climate Change and Sustainable Development Department, ADB.

10:00-10:10 Presentation (2)

**Topic: High Quality Development of Cross-Border E-Commerce in Hangzhou and New Aspects of Cooperation in Central Asia.**

Speaker: Ms. Wu Changhong, Member of the Hangzhou Municipal Bureau of Commerce Party Group and Chief Economist.

10:10-10:20 10:10-10:20 Presentation (3)

**Topic: Harmonizing Startup Ecosystem and Promoting Cross-border E-commerce in the CAREC Region**

Speaker: Ms. Aisha Humera Moriani, Additional Secretary, Pakistan Ministry of IT and Telecommunication, Pakistan

10:20-10:35 **Announcement & Signing Ceremony**

Hangzhou Municipal Bureau of Commerce signs a Memorandum of Understanding with the Khyber Pakhtunkhwa Investment & Trade Board of Pakistan; Hangzhou Municipal Bureau of Commerce signs a strategic cooperation agreement with Ozone.

Launch of the "Global E-commerce Education Development Alliance".

Joint strategic establishment of the "Central Asia Innovation Cooperation Center".

# 2023 Central Asia Regional Economic Cooperation International Innovation Conference

9:30 – 12:00, 22 November 2023

2nd Floor Conference Hall, Hangzhou Qiantang District International Innovation Center

## Agenda

- 10:35-10:50 Tea/Coffee Break.
- 10:50-11:00 **Presentation (4).**  
Topic: Mining to Mind: Mongolia's Strategy towards Building Inclusive Digital Economy and Opportunities for Regional Cooperation  
Speaker: Ms. Temuulen Bayaraa, Advisor to Minister, Ministry of Digital Development and Communication, Mongolia.
- 11:00-11:10 **Presentation (5)**  
Topic: Digital Transformation of e-Commerce SMEs in "Belt&Road" Countries  
Speaker: Mr. Rocky Lu, Senior Region Manager, Global Supplier Development Department, Alibaba International Digital commerce.
- 11:10-11:20 **Presentation (6)**  
Topic: National Policies and Successful Cases in the Digital Economy — Case of Tajikistan  
Speaker: Mr. Farukh Soliev, Head, Digital Economy Development Department, Ministry of Economic Development and Trade, Tajikistan
- 11:20-12:00 **Roundtable Discussion: Opportunities and Challenges in the Global E-Commerce Market**  
Moderator: Ms. Georginia Nepomuceno, Regional Cooperation and Integration Consultant, ADB.  
**Panelists include:**  
Ms. Li Jun, Deputy Director of Hangzhou Qiantang New Area Management Committee, Member of the District Government Party Group;  
Ms. Eka Kubusidze, Head of Telecommunications, Information and Modern Technologies Department, Ministry of Economy and Sustainable Development of Georgia;  
Mr. Kanybek Khudaiberdiev, Deputy Director General, State Enterprise "Single Window Center" in the Field of Foreign Trade, Ministry of Economy and Commerce, Kyrgyz Republic;  
Mr. Zhao Ran, President of Qianxun Holdings;  
Mr. Zhao Tong, Co-Founder, Pioneer Fountain Group.